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Orban: Taxa clawback a devenit cel mai mare inhibitor în dezvoltarea pietei de

medicamente

Premierul Ludovic Orban a afirmat joi ca taxa clawback, asa cum a fost gândita, a devenit "cel mai mare inhibitor"

în dezvoltarea pietei de medicamente.

"Taxa clawback, asa cum a fost gândita, a devenit cel mai mare inhibitor în ceea ce priveste dezvoltarea pietei de

medicamente, ajungând la cote de 26 - 27%. Se stie ca preturile la medicamentele compensate si gratuite sunt

preturi reglementate, care sunt calculate dupa o formula care trebuie sa o discutam. Sigur, nu vin eu acum cu

solutii. Dar trebuie sa o discutam, pentru ca asa cum este formula de calcul acum nu generam stimulente pentru o

prezenta foarte serioasa de medicamente si pentru o competitie pe piata medicamentelor. În privinta taxei de

clawback a ajuns la 26 - 27% din cauza faptului ca au crescut costurile pe medicamente compensate si gratuite,

mentinând în schimb aceeasi anvelopa bugetara", a spus premierul, într-o conferinta de presa la MS.

El a sustinut ca în aceste conditii firmele de medicamente care nu mai pot sa suporte taxa clawback se retrag de pe

piata.

"Normal ca taxa de clawback a crescut de la 7 - 8% cât era la început la 26 - 27% si aceasta taxa este suportata de

firmele din domeniu, care nu mai pot sa suporte efectiv aceasta povara fiscala si care încetul cu încetul se retrag de

pe piata. Din ce am studiat sunt 2.000 de medicamente care s-au retras de pe piata. Dupa acea aplicare a taxei

clawback oarecum pausal si pe inovative si pe generice iarasi este de discutat si de analizat. (...) Nu sunt un

specialist în domeniu, dar va spun clar ca aici va trebui sa facem o analiza serioasa si sa luam niste decizii", a

aratat Ludovic Orban. 
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